



**Local Development
Organization**
منظمة التنمية المحلية

حماية حقوق الملكية للاجئين والنازحين (HLP)

**Protection of Property Rights for
Refugees and Displaced Persons (HLP)**

2019



منظمة التنمية المحلية LDO هي منظمة غير حكومية مرخصة في تركيا من عام 2016 وتعمل في تركيا وسوريا على برامج الحوكمة وبناء القدرات وتطوير السياسات والدراسات وتقديم الخدمات الأساسية والمساهمة في تحقق الأمن الغذائي وحماية الحقوق والحريات ، للإدارات المحلية ومنظمات المجتمع المدني والشباب والنساء والنازحين واللاجئين ، لترسيخ اللامركزية ومبادئ الحكم الرشيد وتحقيق الاستقرار والتنمية المستدامة

Local Development Organization LDO is a non-government organization NGO registered in Turkey since 2016; it works in Turkey and Syria on implementing governance and capacity building programs, developing policies and studies, providing basic needs services, contributing to food security, and protecting rights and freedom of local administrations, civil society organizations CSOs, youth, women, Internal Displaced Persons IDPs and refugees in order to establish decentralization and good-governance principles and to achieve stability and sustainable development.

حماية حقوق الملكية للأجئين والنازحين HLP

ورشات عمل

مدة التنفيذ
24 شهرًأ



سوريا: حلب - إدلب - حماة
تركيا: غازي عنتاب

معلومات عامة عن المشروع:



يعمل المشروع على تقديم الدعم لحماية الحقوق العقارية والممتلكات للأجئين والنازحين السوريين؛ من خلال التأكيد على أهمية المحافظة على حقوق الممتلكات الغير منقوله، ومنع السلطات من استغلال حالة الفوضى القانونية، والاستيلاء على الأموال الخاصة للنازحين والمهاجرين السوريين غير القادرين على المحافظة على أملاكهم.

مخرجات المشروع:

1. إجراء دراسات قانونية حول الواقع العقاري والملكيات في سورية وأثر الإجراءات والقوانين الصادرة على حقوق الملكية لللاجئين والنازحين.



2. زيادة الوعي المجتمعي بأهمية حماية الحقوق العقارية والملكيات لللاجئين والنازحين في سورية.



3. التعريف بآليات توثيق الحقوق العقارية والملكيات والمطالبة بها.



4. حوكمة المؤسسات وبناء قدرات الجهات الرئيسية في مشروع حماية الحقوق العقارية والملكيات لللاجئين والنازحين (المديريات - المجالس المحلية - منظمات المجتمع المدني).

6. توثيق الحقوق العقارية والملكيات لللاجئين والنازحين من خلال منصة الكترونية وفق المعايير الدولية في الحفاظ على الأدلة والقرائن.

Projects & Programs

Protection of Property Rights for Refugees and Displaced Persons (HLP)

Workshops

The project worked to support the protection of property rights for Syrian refugees and displaced persons by emphasizing the importance of preserving immovable property rights, preventing the authorities from exploiting legal chaos and seizing private property of Syrian displaced persons who are unable to preserve their property.

About the Project



Duration of implementation
24 months



Refugees &
Displaced Persons



Syria: Aleppo - Idlib – Hama
Turkey: Gaziantep

Projects & Programs

Project Outcomes:

1. Conducting legal studies on the real estate and property situation in Syria and the impact of procedures and laws on property rights for refugees and displaced persons.
2. Increasing community awareness of the importance of protecting property rights for refugees and displaced persons in Syria.
3. Defining the mechanism for registering and claiming property rights.
4. Governance of institutions and building capacities of key stakeholders of the project "Protection of property rights for refugees and displaced persons" (directorates - local councils - civil society organizations).
5. Documentation of real estate and property rights for refugees and IDPs through an electronic platform, in accordance with the international standards in the preservation of evidence and proofs.





Local Development
Organization
منظمة التنمية المحلية



Local Development Organization

+90 531 701 0015

info@ldo-sy.org

www.ldo-sy.org

Incilipınar Mah, Kıbrıs Cad,
Zeugma İş Merkezi, Kat:5 no: 505
Şehitkamil / Gaziantep - Türkiye